
CONCEPT verslag Algemeen Bestuur 26 januari 2023, 09.30-11.30 uur

Locatie: Kantoor SDD 

Aanwezig: Leden van het Algemeen Bestuur:
Wethouder P.J. Heijkoop (Dordrecht), voorzitter 
Wethouder M. de Deugd-Bos (Alblasserdam)
Wethouder C.C. van Benschop (Dordrecht) 
Wethouder G.K.C. Baggerman (Hardinxveld-Giessendam) 
Wethouder J.L. van Erk (Papendrecht) 
Wethouder J.C. Paas (Sliedrecht) 
Wethouder R. de Meij (Zwijndrecht) 
Wethouder S. van Die (Hendrik-Ido-Ambacht)
GR-secretaris D.J. van Maanen 
Bestuursondersteuning 
Woordvoerder Algemeen Bestuur
Communicatie Sociale Dienst Drechtsteden 

Toehoorders:  G.M. Smid (gemeente Dordrecht)
F.C. Haisma (Sociale Dienst Drechtsteden)
A.P.E. Jacquet (Sociale Dienst Drechtsteden)
J. Polderman (Sociale Dienst Drechtsteden)

Opening

1. Opening en vaststelling concept-agenda
Voorstel:
Vaststellen van de concept-agenda.

Besluit:
De voorzitter opent de vergadering. De concept-agenda wordt vastgesteld.

2. Mededelingen
De heer van Maanen deelt informatie over de Impact Day, die op 13 april plaatsvindt. Vroeger was dit
de Social Impact Award. Het is goed om te zien dat het lukt om steeds meer bedrijven te 
enthousiasmeren om maatschappelijk verantwoord te ondernemen. Wethouder Heijkoop doet de 
oproep om lokale bedrijven aan te melden voor deze dag. De heer van Maanen doet een toezegging 
om nadere informatie over de Impact Day toe te sturen.

3. Vaststellen concept-verslag vorige vergadering AB
Voorstel:
Vaststellen van het concept-verslag van de vorige vergadering.

Besluit: 
Niet conform. Het verslag dient op het volgende punt te worden aangepast:
 Bij agendapunt 14 is geen besluit aan de hand van een schriftelijk voorstel genomen. 

4. Voorraadlijst AB GR Sociaal
Voorstel: 
Ter kennisname.

Besluit: 
Conform.



Hamerstukken

5. AB voorstel - Gewijzigd Financieringsstatuut en gewijzigde Nota Activabeleid (i.v.m. integratie
Drechtwerk)
Voorstel:
1. Instemmen met de nota activabeleid 2023 GR Sociaal door het Algemeen Bestuur.
2. Instemmen met het financieringsstatuut 2023 GR Sociaal door het Algemeen Bestuur.

Besluit: 
Conform.

6. AB voorstel - Bestuursopdracht één integrale adviesraad sociaal domein
Voorstel:
1. Instemmen met de opdracht (bijlage 1) aan de huidige Regionale Adviesraad Wmo-Drechtsteden

en de Cliëntenraad regio Drechtsteden werk en inkomen.
2. Instemmen met opdracht aan de algemeen directeur GR Sociaal (bijlage 2).

Besluit: 
Conform.

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:
 Wethouder van Die geeft aan dat de adviesraad een positief advies heeft afgegeven. Ze zijn 

akkoord met het doel van integrale advisering en willen graag beleidsevaluatie aan de rol van de 
integrale adviesraad toevoegen. 

 De heer van Maanen geeft aan dat de cliëntenraad in principe ook positief is. Wel vraagt de 
cliëntenraad om een gedegen proces. 

 Er is gesproken over de aansluiting van jeugd. Op dit moment is dit niet het geval en dit is ook 
geen onderdeel van deze bestuursopdracht.

 Er is gesproken over de aansluiting met lokale adviesraden. De regionale adviesraad heeft een 
adviserende rol in de grotere regionale beleidstrajecten. Er vindt hiervoor afstemming plaats 
tussen de regionale adviesraad en de lokale adviesraden. Wethouder Paas vraagt aandacht voor
afstemming met lokale ambtelijke organisaties. Lokale ambtelijke organisaties kunnen 
vervolgens lokale adviesraden in positie brengen in het geval van besluitvorming in de lokale 
gemeenteraden.

 Afgesproken is om de voortgang van de bestuursopdracht regelmatig te bespreken in het AB.

7. AB voorstel - Benoemen lid Regionale Adviesraad Wmo Drechtsteden
Voorstel:
1. Benoemen van mevrouw E. (Els) Engbers als lid van de Regionale Adviesraad Wmo 

Drechtsteden per 1 januari 2023, voor een periode van vier jaar.
2. Vaststellen van bijgevoegde benoemingsbrief aan de Regionale Adviesraad Wmo Drechtsteden.

Besluit: 
Conform.

8. AB voorstel - Samenvoeging begrotingen 2023 GR Sociaal en GR Drechtwerk
Voorstel:
1. Instemmen met en vaststellen van het wijzigen van de begroting 2023 GR Sociaal door het 

invlechten van de begroting 2023 van GR Drechtwerk. Hierdoor ontstaat een nieuwe 
uitgangssituatie voor de primaire begroting 2023.

2. Instemmen met het niet volgen van zienswijzeprocedure op deze begrotingswijziging. Als 
overweging geldt dat voor beide begrotingen afzonderlijk eerder al een zienswijzeprocedure is 
geweest en er verder geen inhoudelijke wijzigingen plaats vinden.

Besluit: 
Conform.

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:



 Wethouder de Meij licht toe dat het een afwijking van de formele procedure betreft. Het betreft 
een uitzonderlijke situatie omdat op de aparte begrotingen wel een zienswijzeprocedure is 
doorlopen. In overleg met de accountant zijn de begrotingen samengevoegd. 

 Wethouder Baggerman verzoekt meer inzicht in de kosten en de verrekening voor de gemeente 
Hardinxveld-Giessendam. De heer Polderman zegt toe een aanvullende toelichting te verzorgen.

 Wethouder Heijkoop stelt voor om een keer gezamenlijk de opbouw van de begroting door te 
nemen. De heer Polderman zegt dit toe.

Stukken ter kennisname

9. Ingekomen stukken
Voorstel:
Ter kennisname.

Besluit:
Conform.

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:
 Wethouder de Deugd-Bos geeft aan dat de bijdrageverordening nog niet is opgenomen in de 

besluitvormingsroute van de gemeente Alblasserdam en zegt toe dat dit alsnog gebeurt. In de 
andere gemeenten is de bijdrageverordening wel in de besluitvormingsroute opgenomen. 

 Wethouder Paas geeft aan dat er niet of nauwelijks een reactie komt op ingediende zienswijzen. 
Wethouder de Meij geeft aan dat dit wel zou moeten en zal hier bij volgende 
zienswijzeprocedures aandacht voor vragen.

10. Uitgegane stukken
Voorstel:
Ter kennisname.

Besluit: 
Conform.

11. AB voorstel - Wijziging financiering SMS Kinderfonds / Stichting Leergeld
Voorstel:
Ter kennisname.

Besluit: 
Conform.

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:
 Wethouder Baggerman uit de wens voor een efficiënte organisatie die meer kinderen kan 

bereiken. 
 Wethouder de Deugd-Bos uit de wens dat stichting Leergeld langs gaat bij kinderen.
 De heer van Maanen geeft aan dat iedere gemeente zelf het gesprek met stichting Leergeld kan

aangaan over eventuele wensen en mogelijkheden. 

Bespreekstukken

12. AB voorstel - Uitgangspunten begroting 2024
Voorstel: 
Vaststellen van de uitgangspuntennotitie primaire begroting 2024 GR Sociaal.

Besluit: 
Conform.

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:
 Wethouder de Meij is tevreden over de coproductie tussen de GRS en de gemeenten. Een 

nauwe samenwerking heeft geleidt tot een goede en realistische begroting. Het advies van het 
Eigenarenoverleg moet nog een plek krijgen in de begroting 2024. 



 Wethouder Paas doet de oproep om verder te investeren in de vertaling naar de lokale 
begroting, zodat lokaal een integrale afweging kan plaatsvinden. Wethouder de Meij beaamt dat 
het beschikken over juiste data en gegevens belangrijk is voor het maken van de lokale 
afweging. Daarnaast wordt er veelal wordt afgerekend op nut, waarbij diverse onzekerheden zijn
te benoemen zoals, inflatie, volumes, CAO's.  

 Wethouder Baggerman wenst van de bestaanszekerheid van vrouwelijke statushouders een 
speerpunt te maken. Deze doelgroep biedt een kans op de arbeidsmarkt. Wethouder Heijkoop 
geeft aan dat vanwege een goed asielproces deze regio, in vergelijking met andere regio's, 
meer mensen naar werk leidt. Wethouder Paas geeft aan dat de wetgeving niet altijd helpend is,
omdat asielzoekers zonder verblijfsvergunning slechts 24 weken per jaar mogen werken. 
Wethouder de Meij geeft aan dat 70% tot 80% van de Oekraïners werkt en wenst dit ook in het 
reguliere asielproces terug te zien. Wethouder Heijkoop laat weten dat landelijk wordt 
onderzocht of verruiming van de wet mogelijk is. 

 Wethouder Baggerman stelt een vraag over het gezamenlijk aanvragen van de SPUK rondom 
gezondheid en sport. Afgesproken wordt dat iedere gemeente een eigen aanvraag indient.

 Wethouder van Benschop stelt een vraag over de stijgende kosten van de overhead. De heer 
van Maanen geeft aan dat een eerdere benchmark heeft laten zien dat de GR Sociaal al een 
efficiënte organisatie is. De heer van Maanen zegt toe uit te zoeken of de stijging betrekking 
heeft op overhead of op de apparaatskosten. 

 Wethouder van Die vraagt of de groei is meegenomen in de voorliggende uitgangspuntennotitie.
De heer Polderman geeft aan dat eventuele prijsstijgingen worden meegenomen in het eerste 
jaar van de begroting, maar niet in opvolgende jaren. In de meerjarige begroting wordt wel 
gewerkt met een ramingsonzekerheid met een bandbreedte van 1% tot 2%.

 Wethouder de Meij zegt toe om de leden van het Algemeen Bestuur een keer mee te nemen in 
de opbouw van de begroting (zie ook agendapunt 8).

 Wethouder Paas geeft aan dat de tekst over de energietoeslag mogelijk moet worden 
aangepast naar aanleiding van de bespreking van agendapunt 14.

13. Presentatie: bevoegdheden en gremia / dilemma's (n.a.v. AB 3 maart 2022)  
Voorstel:
1. Kennis nemen door het Algemeen Bestuur van het overzicht van bevoegdheden van de 

verschillende gremia binnen de GR Sociaal. 
2. Bespreken door het Algemeen Bestuur van de verschillende dilemma’s die de huidige 

bevoegdheden met zich mee brengen.

Besluit: 
Conform.

Naar aanleiding van de presentatie wordt het volgende besproken:
 Wethouder de Meij vraagt welke bevoegdheden van burgemeesters zijn overgedragen aan de 

GR Sociaal. Dit is de wet op lijkbezorging.
 De heer Haisma licht toe dat alleen collegebevoegdheden zijn overgedragen aan het Dagelijks 

Bestuur (DB) en Algemeen Bestuur (AB). Dit is terug te vinden in de regeling GR Sociaal. In het 
geval van delegatie zijn de taken overgedragen aan het DB of AB en in het geval van 
mandatering behoudt het college B&W de bevoegdheid. 

 De heer Haisma licht toe dat er een verschil is tussen kaderstellend beleid en uitvoerend beleid. 
Kaderstellend beleid, zoals een verordening, is een aangelegenheid van de lokale 
gemeenteraden. Het is daarbij van belang dat de beleidsontwikkeling voor de verordeningen die 
de GR Sociaal uitvoert in cocreatie tussen de GR Sociaal en de gemeenten wordt opgesteld.

 Wethouder Baggerman stelt een vraag over de samenhang met de afgesproken 
kostenverdeling. Wethouder van Die geeft aan dat bijna alle taken worden afgerekend op basis 
van nut. De heer van Maanen voegt toe dat alleen bepaalde onderdelen van de Participatiewet 
niet worden afgerekend op basis van nut.

 Wethouder van Die stelt een vraag over rechtmatigheidsverantwoording bij gemandateerde 
taken. De heer Haisma laat weten dat de accountant bezig is om dit goed in te richten. De heer 
Polderman licht toe dat de GR Sociaal op een aantal onderdelen zelf audits uitvoert. 

 De heer Haisma licht het verschil toe tussen beleidsregels en nadere regels. Beleidsregels is het
inkaderen van interpretatieruimte in een bestaande bevoegdheid, waarbij nadere regels het 
uitwerken van onderdelen van een verordening betreft. 



 Er is gesproken over de verdeling van bevoegdheden tussen DB en AB. Wethouder Paas geeft 
aan de voorkeur te geven voor zorgvuldigheid in besluitvorming. Dat betekent dat het AB wordt 
meegenomen in bepaalde voorstellen waarbij het DB bevoegd is om besluiten te nemen. 
Wethouder Heijkoop voegt toe dat de GR Sociaal ook robuust moet kunnen blijven handelen. 

14. AB memo – Stand van zaken energietoeslag
Bespreekpunten:
1. Welke uitgangspunten worden gehanteerd voor de energietoeslag 2023? 
2. Welk besluitvormingsproces wordt voorgesteld voor de energietoeslag 2023?

Besluit: 
 De gemeenten Hendrik-Ido-Ambacht, Dordrecht, Papendrecht en Hardinxveld-Giessendam 

gaan, onder voorbehoud van afstemming met de gemeenteraad, akkoord met een uitbetaling 
van €500 energietoeslag onder de regels van de energietoeslag 2022 (uitgangspunt 2 en 3). 
Deze uitbetaling wordt verspreid over 5 maanden (in afwijking van uitgangspunt 4).

 De GR Sociaal stelt een concept-voorstel op waarmee gemeenten een besluit kunnen nemen 
over de energietoeslag 2023.

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:
 Er wordt gesproken over de overschrijding van het budget van de energietoeslag 2022. 

Wethouder Heijkoop geeft aan dat ongeveer de helft van de gemeenten niet uitkomen met de 
middelen. De minister heeft eerder de toezegging gedaan dat gemeenten volledig 
gecompenseerd zouden worden voor de energietoeslag. Het is nog onbekend of het kabinet 
zich aan deze afspraak gaat houden.

 In het eerste halfjaar van 2023 kan €500 energietoeslag worden uitgekeerd volgens de regels 
van energietoeslag 2022. Wethouder Baggerman geeft aan, in afwijking van uitgangspunt 4 uit 
het voorstel, de voorkeur te hebben voor een maandelijkse uitbetaling. De heer van Maanen 
geeft aan dat dit niet leidt tot extra werk, behalve in het geval van handmatige beoordelingen.

 De wethouders van de gemeenten Hendrik-Ido-Ambacht, Dordrecht, Papendrecht en 
Hardinxveld-Giessendam gaan akkoord met de uitgangspunten 2 ten 3, onder voorbehoud van 
afstemming met de gemeenteraad. De wethouders van de gemeenten Sliedrecht, Zwijndrecht 
en Alblasserdam willen eerst in overleg treden met de gemeenteraden voordat zij een besluit 
nemen over de voorgestelde uitgangspunten. Afgesproken wordt dat iedere wethouder dit 
afstemt met de eigen gemeenteraad. De heer van Maanen zegt toe een concept-persbericht op 
te stellen. 

 De energietoeslag 2023 kan pas vanaf juni worden uitgekeerd. Wethouder Heijkoop geeft aan 
dat het handig is om hiermee te wachten totdat het kabinet aangeeft hoe het gaat met de 
meerkosten in 2022. Wethouder Baggerman geeft aan dat de gemeente Hardinxveld-
Giessendam samen met de woningcorporatie aan het onderzoeken is of ze de energietoeslag 
2023 kunnen gebruiken om middelen te kunnen kopen voor de inwoners. Wethouder Heijkoop 
geeft aan dat gemeenten zelf mogen kiezen hoe de energietoeslag 2023 wordt ingezet. 

 Wethouder Paas verzoekt om een beleidsvoorstel vanuit de GR sociaal waarmee de individuele 
gemeenten een besluit kunnen nemen. De heer van Maanen zegt toe dat er een concept-
voorstel komt voor de energietoeslag 2023.

15. Rondvraag en afsluiting
 Wethouder van Benschop geeft een korte update over het doelgroepenvervoer van Stroomlijn. 

De dienstverlening is nog niet geheel op orde en ook de klachten nemen toe. Stroomlijn wijst 
een tekort aan chauffeurs aan als oorzaak voor de problemen. Wethouder van Benschop is 
hierover in gesprek met Stroomlijn. Het doelgroepenvervoer is ook onderdeel van de herijking 
van de Wmo-verordening.

Het verslag is vastgesteld door het Algemeen Bestuur d.d. 23 februari 2023.

drs. D.J. van Maanen drs. P.J. Heijkoop
secretaris voorzitter


